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I, Jeffrey V. Dunn, declare as follows:

1. I am a partner with the law firm of Best Best & Krieger LLP, counsel for

defendant Los Angeles County Waterworks District No. 40 (“District 40”). I have personal

knowledge of the facts stated herein and, if called upon to do so, I could testify to these facts.

2. Attached hereto as Exhibit A is a true and correct copy of the rough draft

transcript of Mark Ritter’s deposition with the relevant portions highlighted.

3. District No. 40 first named Edgar C. Ritter, Paula E. Ritter, and Paula E. Ritter, as

trustees of the Ritter Family Trust (the Ritter trustees) in an amendment to its complaint on

November 2, 2005. Attached here to as Exhibit B is a true and correct copy of the relevant

portions of District No. 40’s Amendment to Complaint.

4. The Ritter trustees first appeared in the case in a case management conference

statement, listed as members of the Antelope Valley Groundwater Agreement Association

(AGWA), on November 28, 2005. Attached hereto as Exhibit C is a true and correct copy of the

November 28, 2005 AGWA Case Management Conference Statement.

5. The Ritter trustees filed an answer of January 2, 2007. Attached hereto as Exhibit

D is a true and correct copy of the relevant portions of that answer.

6. Trustee Paula Ritter signed an acknowledgement of receipt of District No. 40’s

First Amended Cross-Complaint on June 18, 2009. Attached hereto as Exhibit E is a true and

correct copy of that acknowledgement.

7. The Ritter trustees were consistently listed as AGWA members in court filings

until March of 2013.

8. Attached hereto as Exhibit F is a true and correct copy of the Case Management

Order for Phase 4 Trial.

9. Mark Ritter, successor trustee of the Ritter Family Trust, reappeared in a case

management conference statement filed by a different law firm on September 3, 2015.

10. The Ritter trustees appeared on AGWA’s Notice of Intent to Participate in Phase

Four Trial but did not participate nor move to be excused from the obligation so to do. Attached

hereto as Exhibit G is a true and correct copy of AGWA’s Notice.
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11. Mark Ritter never presented a schedule or date or try his case on the merits.

12. Mark Ritter failed to oppose the Wood Class’s Request for Judgment.

I declare under penalty of perjury under the laws of the State of California that the

foregoing is true and correct. Executed this 1st day of February, 2016, at Irvine, California.

Jeffrey V. Dunn
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SUPERIOR COURT FOR THE STATE OF CALIFORNIA 

COUNTY OF LOS ANGELES 

 

___________________________________ 
Coordination Proceeding special )

Title (Rule 1550(b)), )
 )

ANTELOPE VALLEY GROUNDWATER )
CASES, )

 )
 ---------------------------------   Case No.                           )

BC 391869 )
RICHARD A. WOOD, an individual, )

on behalf of himself and all )
others similarly situated, )

 )
             Plaintiff,            ) 

         v.                        ) 

LOS ANGELES COUNTY WATERWORKS      ) 

DISTRICT 40; et al. )
________Defendants.________________) 

 

 

 

DEPOSITION OF MARK STEVEN RITTER  

Wednesday, January 27, 2016 

 

 

 

 

Reported By: 
DEBORAH KINSELLA  

CSR No. 13808 
Job No. 2224143 
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SUPERIOR COURT FOR THE STATE OF CALIFORNIA 

COUNTY OF LOS ANGELES 

 

___________________________________ 
Coordination Proceeding special )

Title (Rule 1550(b)), )
 )

ANTELOPE VALLEY GROUNDWATER CASES, ) 
-----------------------------------) 

RICHARD A. WOOD, an individual, on                                     )
behalf of himself and all others Case No. )

similarly situated, BC 391869 )
             Plaintiff,            ) 

     v.                            ) 

LOS ANGELES COUNTY WATERWORKS      ) 
DISTRICT NO.40; et al              ) 

_____ ________Defendants_________  ) 

 

 

 

 

 

Deposition of MARK STEVEN RITTER, taken on behalf of 

Plaintiff Richard Wood and the Class, at 2049 Century 

Park East, Suite 2450, Los Angeles, California 90069, 

commencing at 2:08 p.m., and ending at 3:12 p.m. on  

Wednesday, January 27, 2016, before Deborah Kinsella, 

CSR No. 13808. 
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APPEARANCES: 

    FOR PLAINTIFF RICHARD WOOD AND THE CLASS: 

LAW OFFICES OF DANIEL M. O'LEARY 

BY:  DANIEL M. O'LEARY, ESQ. 
           

           
           

Phone             
email       

 
 

    FOR MARK RITTER, INDIVIDUALLY AND AS SUCCESSOR 
TRUSTEE OF THE RITTER FAMILY TRUST: 

 
BRUMFIELD & HAGAN, LLP 

BY:  ROBERT H. BRUMFIELD, ESQ. 
           

           
           

Phone             
email       

 

    FOR ANTELOPE VALLEY GROUNDWATER AGREEMENT 

ASSOCIATION: 
 

BROWNSTEIN, HYATT, FARBER & SCHRECK 
BY:  MICHAEL T. FIFE, ESQ. 
    

    
    

Phone       
email        

 

    FOR L.A. COUNTY WATERWORKS, DISTRICT 40: 
 

OFFICE OF COUNTY COUNSEL, COUNTY OF LOS 
ANGELES 

BY:  WARREN R. WELLEN, ESQ. 
    

    
    

Phone       
email        

    Also Present (via phone) Mr. McElhaney 
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I N D E X 
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5BY MR. O'LEARY 

 
31BY MR. FIFE 

 
38BY MR. WELLEN 

 

 

EXHIBITS 

 

NUMBER               DESCRIPTION                  PAGE 

 

Exhibit 1 18DECLARATION OF MARK RITTER 

 
Exhibit 2 19RECORDED AFFIDAVIT OF DEATH OF 

PAULA ELAINE RITTER 
 
Exhibit 3 22GRANT DEED RECORDED 9/4/15 

 
Exhibit 4 24LETTER TO MR. BRUMFIELD FROM MR. 

FIFE DATED NOVEMBER 3, 2015 
 

Exhibit 5 29ANSWER TO ALL CROSS COMPLAINTS 
PERTAINING TO ANTELOPE VALLEY 

GROUNDWATER CASES 
 

Exhibit 6 30NOTICE OF ACKNOWLEDGMENT OF 
RECEIPT, CIVIL, DATE JUNE 10, 2009 

 
Exhibit 7 31COPY OF RITTER FAMILY TRUST 

 
Exhibit 8 31TICOR REPORT 
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Los Angeles, California;  

Wednesday, January 27, 2016 

2:08 p.m. 

 

MARK STEVEN RITTER, 

having been first duly sworn by the reporter, 

was examined and testified as follows: 

 

EXAMINATION 

BY MR. O'LEARY:  

Q Let me have you start by stating your name and

spelling it, please.

A Full name?

Q Yeah, full name, please.

A Mark Steven Ritter, M-a-r-k, S-t-e-v-e-n,

R-i-t-t-e-r.

Q Okay, Mr. Ritter, my name is Dan O'Leary.  I'm

going to be taking your deposition.  We're going to move

pretty quick.  You're not going to be here very long,

but there's a couple ground rules that I want to make

clear at the beginning.

Number one, the most important, the oath just

administered by the court reporter is the same oath you

would take if this were a courtroom with the judge and

jury present.
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Do you understand that?

A Uh-huh.

Q Number two, you have to make your answers

verbal.  So you're communicating when you say "Uh-huh,"

but it doesn't show up well in the transcript.  So I

might prod you for a "yes" or a "no," okay?

A Okay.

Q So yes, you understand the significance of the

oath that was just administered?

A Yes.

Q Okay.  Like I said, this will be pretty quick,

I think.  Nevertheless, it's not a contest of endurance.

If you want to take a break for any reason or speak with

your lawyer, let me know, and I will accommodate you,

okay?

A Yeah.

Q All right.  Let me start off by asking you

this:  When did you first learn about groundwater

litigation in the Antelope Valley?

A I don't remember exactly when it was.  Probably

whenever everybody else found out about it.

(Interruption.  Mr. McElhaney joins the deposition via 

telephone.) 

BY MR. O'LEARY:  

Q All right.  Let me ask you to repeat that
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answer.

A Whenever all the other farmers found out about

it.

Q Okay.  Any estimate for us as to how long ago

that was?

A It was a long time.  I don't know.  It must

have been 15 years ago, I guess.

Q Okay.

A Something like that.

Q Okay.  Your mother was still alive at the time?

A Yeah.

Q All right.  And how did you learn about it if

you recall?

A I think just all the other farmers talking

amongst ourselves, you know.

Q Okay.  Any particular group?  Farm Bureau?  4H?

A The neighbors next door, Maritorena Farms

because they're the ones that had the meeting about this

right away.

Q Okay.  Did you attend that meeting?

A Yeah.

Q Okay.  And your best estimate is somewhere in

the range of 15 years ago?

A Yes.

Q All right.  Did your mom attend that meeting?
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A No.

Q Anyone else in your family?

A No.

Q Okay.  You currently farm alfalfa in the

Antelope Valley; is that right?

A Yes.

Q Am I right that the address, this property

address, the property where you do that farming is 51201

90th Street West?

A Yes.

Q Lancaster?

A Yes.

Q And that property is served by two groundwater

wells?

A Yes.

Q And that was true at the time you first learned

about the groundwater litigation?

A Yes.

Q Okay.  Do you live at that address?

A Yes.

Q How long have you lived there?

A Since probably 1982.

Q All right.  Continuously?

A Yeah.

Q Did your father live at that address while he
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was alive?

A No.

Q Okay.  And how about your mother?

A No.

Q Have you been involved in farming that land

continuously since 1982?

A Yes.

Q All right.  You mentioned that the groundwater

litigation was discussed among farmers and there was a

meeting maybe 15 or so years ago at a neighboring farm.

Anything after that, in that time period, that you

recall regarding litigation involving groundwater

pumping rights in the Antelope Valley?

A You mean did I hear of anything after that?

Q Yeah.  And I'm not talking about in the last

year or two, but back in 2000, early 2000s?

A No.

Q Okay.  Do you recall ever being served with any

legal documents related to groundwater litigation at

your property in Lancaster, you personally?

A No.

Q Do you know if your mom ever was?

A Yes.

Q What do you know about that?

A I don't know if it was legal, or what it was.
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It was just something she got in the mail telling her

about this groundwater thing.

Q Do you remember when that was?

A No, I don't remember when that was.

Q All right.  Your mom passed in 2010?

A Yes.

Q Okay.  So sometime before 2010?

A Yes.

Q And kind of a broad question, but between 2000

or whenever this first meeting was at the neighboring

ranch and the time your mom passed, did you have any

involvement beyond conversational with other farmers

regarding groundwater pumping rights?

A No.

Q Okay.  The lawyer to my left is Michael Fife.

He introduced himself to you before we started.  You

never met him before?

A No.

Q To your knowledge, have you ever had any

communications with him or his law firm?

A No.

Q Okay.  And excluding Mr. Brumfield, your

lawyer, in the last 15 years, have you had any

conversations with any lawyers regarding your

groundwater pumping rights?
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A No.

Q The farm at 51201 90th Street West, am I right

that when your mom was alive in 2009 and '10, that that

land was owned by your parents' trust?

A Yes.

Q Your mom served as trustee at the time?

A Yes.

Q And you were the beneficiary of that trust, if

you know?

A The trustee of the trust.

Q Well, your mom was the --   

A Well --

Q Go on.

A You mean the beneficiary of that land or of the

trust?

Q Well, that's good.  Let me ask it this way.

Under your parents' trust, did you stand to

come in title of that land upon your mom's passing?

A Yes.  I think we pretty much figured that at

the time.

Q Okay.  Do you have any brothers and sisters?

A Yes.

Q Okay.  Do they have any involvement in that

ranch?

A No.
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Q And have they at any time in the past?

A No.

Q It's always been you?

A Uh-huh.

Q That's a "yes"?

A Yes.

Q Okay.  Did your mom serve as the trustee of the

Ritter Family Trust until her death?

A Yes.

Q Okay.  And I understand you're the successor

trustee?

A Yes.

Q Were you the successor trustee under the trust

instrument itself?  In other words, if you know, did the

trust instrument appoint you to be trustee upon your

mom's passing?  You may not know.

A That's the way she wrote it up in her trust --

Q Okay.  

A That I was the trustee.

Q Okay.  Thank you.  And when your -- let me ask

you this way.  Upon your mom's death, were any court

proceedings instituted as a result of the trust?

A No.

Q Okay.  No court to have you appointed as

successor trustee?
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A No.

Q Or to have title to the property changed?

A No.

Q Okay.  You or your lawyer gathered some

documents that you're producing today?  

A Yes.

Q So I'll ask Mr. Brumfield --

MR. BRUMFIELD:  A bit of a combination, but

yes.

MR. O'LEARY:  What do you -- just tell me what

you have.

MR. BRUMFIELD:  I have -- there are -- well,

you had six categories here.

MR. O'LEARY:  Right.  

MR. BRUMFIELD:  The first --

MR. O'LEARY:  And I saw your email about -- so

no communications with Mr. Fife or his --

MR. BRUMFIELD:  Right.  Nothing -- no

correspondence or other written communications with

Mr. Fife's firm, either the predecessor, the Hatch &

Parent firm or his current firm, and nothing -- the

other one was correspondence or written communications

between Mr. Ritter and the AGWA.  And Mr. Ritter does

not have any such communications at all.

MR. O'LEARY:  Okay.
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MR. BRUMFIELD:  And you also asked for -- 3 was

records and documents and other writings relating to the

administration of the Ritter Family Trust.  There's

really nothing particular except the recorded Affidavit

Death of Trustee if you want.  If you don't have a copy

of that, you're welcome to have that for the deposition.

There are a couple of copies --

MR. O'LEARY:  Okay.

MR. BRUMFIELD:  -- one for the reporter and

yourself and me.  And then there's the deed.  Mr. Ritter

did that back, I think, in September of '15.  And then

there's the deed, both of these from L.A. County,

transferring the Ritter Ranch properties which -- we're

dealing with three parcels here by the way.

One is owned by Mr. Ritter personally and has

been for 25 years approximately.  And the ranch is on

APN's 3262-006-002 and -003, I think.  

Mr. O'Leary, let me just make sure.

MR. O'LEARY:  Yeah.  That's the grant deed.  

MR. BRUMFIELD:  Right.  That's what the ranch

is.  And the residence is on, I think, -004.

MR. O'LEARY:  Okay.

MR. BRUMFIELD:  And there is no communication,

item 4, no communications between the beneficiaries of

the trust.  It's just Mr. Ritter and his sister who
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lives nearby.  And so Mr. Ritter told me that they just

simply talk about any issues that had to come up.

You wanted the copy of the trust instrument.

You're welcome to that.  It's just a standard -- I guess

you call them AB-type trusts that husbands and -- it's

nothing particularly unique you'll find in there, just a

regular revocable trust.

Documents relating to the ownership of real

property.  I think I gave you some of those, and I'm

happy to give you this as well.  We received this from

-- I think Ticor Title Insurance -- but this shows a

little bit of the recorded document history.

It looks like in 1995 the Ritter Trust got the

balance of the property.  I think it may have been

jointly owned between Mr. Ritter's parents and a fellow

named Forrest Godde.  And then in '95, Mr. Godde

transferred his interest and then --I gave you that 

deed -- in September 2015 is when Mr. Ritter transferred

it out to himself personally.  And those are just the

real estate reports, and that's all we have for you.

BY MR. O'LEARY:  

Q Okay.  So, Mr. Ritter, you listened to that 

explanation your lawyer just provided?

A Uh-huh.

Q And -- "yes"?
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A Yes.

Q And it did strike you as accurate?

A Yes.

Q So specifically -- let me ask you this.

Prior to the time you retained Mr. Brumfield,

had you ever heard of the Antelope Valley Groundwater

Agreement Association which we refer to as AGWA

typically?

A Yes.

Q How so?

A Just from other farmers.

Q Okay.  Going back what period of time?

A Four or five years probably.

Q Did you ever consider yourself a member of the

Antelope Valley Groundwater Agreement Association?

A No.

Q Do you know whether your mom ever considered

herself a member of that association?

A I don't know.

Q You don't know, or she did not?

A I don't know, but I would say no.

Q Okay.  Did you ever have any conversations that

you recall with your mom about AGWA?

A No.

Q Okay.  Did you ever have any conversations with
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your mom about the groundwater litigation going on in

the Antelope Valley?

A After the first meeting --

Q Yeah.

A -- that we went to, I discussed it with her.

Q Okay.  And do you recall what you guys

discussed?

A Well, at that time, it was kind of in its first

stages, you know.  But they were talking about getting

lawyers to fight this whole deal, and then it could take

10 to 15 years and this and that.

MR. O'LEARY:  And low and behold.

MR. BRUMFIELD:  Here we are.

THE WITNESS:  So I told her that.  And she kind

of got mad and said, "There's no way we're going to pay

lawyers for 15 years for -- because we've already got

water rights anyway."  I mean this is, you know -- you

know how most people would react.

BY MR. O'LEARY:  

Q Okay.  So to your knowledge, did your mom ever

retain a lawyer with respect to the groundwater

litigation?

A No.

Q Okay.  And did you ever retain a lawyer prior

to Mr. Brumfield?
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A No.

Q And I should ask -- I meant to ask this a few

minutes earlier.  But the two groundwater wells on the

farm, how long have they been operating?  Decades?

A Yeah.

Q Okay.  Let me ask you to look at what I'll mark

as Exhibit 1.

(Exhibit 1 was marked for identification.) 

BY MR. O'LEARY:  

Q And, Mr. Ritter, I'll represent to you that

this is a declaration of yours that was posted to the

Antelope Valley Groundwater Litigation website, I

believe on November 9, 2015.

Do you recognize it?

A No.

Q Okay.  You want to look at the -- page 5.  Do

you recognize your signature?

A Yes.

Q That is your signature?

A Yes.

Q Okay.  Let me ask you to look at paragraph 4 on

page 2.

MR. BRUMFIELD:  One more page back.  There.

This one.  Yeah.  This paragraph.

/// 
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BY MR. O'LEARY:  

Q Just read it to yourself.

(Pause in the proceedings.)

BY MR. O'LEARY:  

Q Okay.  That paragraph indicates that in

January 2015 you had prepared an Affidavit of Death of

Trustee related to the Ritter Family Trust which you

were kind enough to bring a copy of today; right?

Do you recall doing that?

A No.

Q I'll have the Affidavit of Death, the recorded

version marked as Exhibit 2.

(Exhibit 2 was marked for identification.) 

BY MR. O'LEARY:  

Q Let me have you take a look at Exhibit 2.

You'll see your signature.  It's a few pages in.

MR. BRUMFIELD:  It says page 3 at the bottom.

It's the next page, page 3 of 4.

THE WITNESS:  What is this from?  Is this from

the transfer of property?

BY MR. O'LEARY:  

Q Yeah, it's part of that.

A Well, that could be, yeah.  Because here's all

these -- yeah, that's Starlette.  She did it for us.

Q Okay.  So what I'm going to ask you about that
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is this.  Your mom died in 2010?

A Yeah.

Q And then you transferred the property out of --

I guess in 2015?

A Uh-huh.

Q Right?

A Yes.

MR. BRUMFIELD:  Is that "yes"?

THE WITNESS:  Yes.

BY MR. O'LEARY:  

Q Okay.  And the transfer, was that -- why did

you do it?  What was it about that time that caused you

to do it?

A Well, we just put it off long enough, so we

figured we better get it done.

Q Right.  And did the specific reason have

anything to do with the status of your property with

respect to the groundwater litigation?

A No.

Q Okay.  And the affidavit is dated January 2015.

It was recorded in L.A. County in September.  Do you

know why there was a delay of a little over eight

months?

A That's kind of the way things get done around

the house.  They get pushed back, and they get forgot
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about.  And then you finally -- "Well, what happened to

this?  

"Well, you'd better get that done."  

"Okay."  So...

Q Okay.  So this is --

A That's kind of the way it happened.

Q -- not to make light of it, but standard

procedure more or less?

A Yeah.  

Q Okay.

A And going to the -- we tried to do it ourselves

and get all this property changed.  And so after the

first meeting, you know, we got sent home.  "You need

this."  You need that."  And, you know, it's L.A.

County, and you can pretty much figure.

You need all this stuff, so okay.  So we tried

to get all that stuff and went back.  Did it again.  Got

sent home again.  I think it was like the third time,

and, you know, there was time in between all this.

There were weeks or two.

And finally we had to get this girl to set it

all up for us and take it in and have it done.  So we

just paid her to have it done.

Q That girl being Starlette Kreig?

A Yes.
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Q Okay.  You also brought with you today what

I'll have marked as Exhibit 3, which is a grant deed

recorded in L.A. County the same day as Exhibit 2.

(Exhibit 3 was marked for identification.) 

BY MR. O'LEARY:  

Q And if you could look at Exhibit 3, Mr. Ritter.

I'm just going to -- the question is going to be:  Is

this prepared for the same reason, just to effectuate

the transfer of the property to you?

A Yes.

Q You and your wife?

A Yes.

Q Okay.  You can put that aside then.  Exhibit 1,

your declaration, indicates that at least for some

period of time the property was farmed as a partnership

between you parents and Forrest Godde, G-o-d-d-e?

A Godde.

Q Godde.  Okay.  Do you know what period of time

they were in partnership on that property?

A Ever since they bought it back in -- I don't

know when exactly they brought that property, but it was

a long time ago when I was just a kid.

Q Okay.  1970s maybe?

A I thoughts it was 70s, but I think it may have

been before that.
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Q Okay.  But okay, a long time?

A Uh-huh.

Q Sufficient for my purposes?

A Yes.

Q And Mr. Godde, as I understand it, died

in 2009?  Does that sound right?

A Yes.

Q Did the partnership continue up until his

death?

A Yes.

Q Did you ever have any conversations, you

personally, with Mr. Godde regarding the groundwater

litigation?

A No.

Q Do you know whether he was a member of the

Antelope Valley Groundwater Agreement Association?

A From what I heard, he was for awhile.  But then

he got out of it was the last thing I heard.

Q Okay.  And, you know, who did you hear that

from?

A I don't know.  It could have been a couple of

guys that work with me.  *Gorge Webb.  He may have said

something about it.

Q All right.  Any conversation with Mr. Godde

himself about it?
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A No.

Q And do you know whether or not Mr. Godde was a

member of the Groundwater Agreement Association?  Do you

know whether he had ever retained a lawyer to deal with

the groundwater litigation?

A No.

Q It's a man, right, Forrest Godde?

A Yes.

Q Okay.  Let me ask you to look at what I'll mark

as Exhibit 4.  It's a November 3, 2015, letter from

Mr. Fife to Mr. Brumfield.

(Exhibit 4 was marked for identification.) 

MR. BRUMFIELD:  Have you ever seen that letter

before?

BY MR. O'LEARY:  

Q I suspect you may not have, but feel free to

read it.  You're entitled to do that.  But my questions

are kind of -- I'm using this as kind of a jumping off

point to ask you some questions which in fairness you

may not know the answer to.

If you look at the second paragraph, there is a

sentence that reads, "Sometime in 2005, the Ritters

approached me about joining the group of defendants that

my firm represents in the Antelope Valley adjudication."

Do you know who in your family may have

 1

 2

 3

 4

 5

 6

 7

 8

 9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25



    25

approached Mr. Fife in 2005 about joining the group of

defendants which is the Antelope Valley Groundwater

Agreement Association?

A It must have been me.

Q Okay.

A I remember calling and talking --

THE WITNESS:  I guess it was to you.

BY MR. O'LEARY:  

Q So let me give you a little bit of what we call

an admonition.  I'm entitled to what you know.  I'm

entitled to find out today what you remember to the --

your obligation of course to tell the truth, the whole

truth, and nothing but the truth.

I'm not entitled nor do I want you to guess or

speculate, all right?  So, for example, if you know that

sometime, a long time ago now, you called a lawyer about

this who was maybe representing other parties, I'm

entitled to find out about at least the fact that you

called, maybe not what you talked about.

But if you're not sure who it was and Mr. Fife

doesn't ring a bell in your mind, then that would be a

guess.  I know that's not the greatest example.

A I called and talked to Nebeker.

Q Okay.  Gene Nebeker?

A Yeah.  We had a long conversation on the phone.
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That must have been in 2005 when that happened, I guess.

THE WITNESS:  And then I -- I don't remember

talking to you.  I thought I left a message.

MR. BRUMFIELD:  You mean to Mr. Fife?  

THE WITNESS:  Yeah.

MR. BRUMFIELD:  Just so we're clear.

THE WITNESS:  Then I talked to somebody else,

and he seemed to be a real nice guy.  He kind of

discussed things with me and said he really couldn't

tell me anything.  I don't know if it was another

lawyer, or who it was.  It's been so long ago, I can't

remember.

BY MR. O'LEARY:  

Q Yeah.  Okay.  And so is it your recollection,

such as it is, that Mr. Nebeker gave you a number of a

lawyer to call?

A That must be.

Q All right.

A He must have gave me a number.

Q And any time since then, have you had

conversations with Mr. Nebeker about litigation?

A No.

Q Okay.  You just remember one long --

A I think that was the last time I talked to him

about it.
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Q One long conversation probably in 2005?

A Uh-huh.

Q Yes?

A Yes.

Q Okay.  And was your mom actively involved in

any of this at the time?

A Not as far as I know.

Q Okay.  Other than she had an objection to 15

years of legal fees?

A Yes.

Q Yeah.  Okay.  That paragraph, it goes on to

say, "Subsequently however" -- I'm skipping a sentence

or two.  "They," meaning the Ritters, "refused to sign

any of the necessary representation documents such as

the fee agreement and conflict waiver for the group."

Do you see where I'm reading?

A Uh-huh.

Q Yes?

A Yes.

Q At any rate, would it be your testimony that

you never signed up with any firm or lawyer --

A No.

Q -- back in 2015?

A No.

Q What I said is correct?
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A Yes.

Q Okay.  And then the last sentence of that

paragraph says, "They" -- meaning the Ritters again --

"represented that they did not want to be a part of this

group of defendants and did not want to be represented

by my firm in the adjudication."

Is that consistent with your recollection?

A Yes.

Q In other words, there was some kind of

communication in which you said, "No, thank you.  We're

not going to join the group"?

A I don't think I ever said "No."  I think I

just, you know, never talked to anybody again about it.

That could have been the first time that I talked to my

mother about this maybe.

Yeah, because I don't know when all this

started, but 2005 ain't that far from '99 or 2000,

whenever the farmers started doing this.  That could

have been that time when she told me, "No, we don't want

to get involved in this for 20 years," or whatever.

Q Okay.  And is it correct then that you and your

mom, to your knowledge, never paid any attorneys any

money --

A No.

Q -- before you hired Mr. Brumfield for work
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related to groundwater rights in the Antelope Valley?

A Before, no.

Q I don't want to know what -- I'm not going to

ask about your fee arrangement with Mr. Brumfield, your

current lawyer.  I just want to know -- so 2005, no

money was paid?

A No.

Q All right.  Let me ask you to look at what will

be marked Exhibit 5.

(Exhibit 5 was marked for identification.) 

BY MR. O'LEARY:  

Q Mr. Ritter, I will represent to you that

Exhibit 5 is a copy of a document filed in the

groundwater litigation back in January 2007, okay?

A Yes.

Q Have you ever seen it before?

A No.

Q In the block listing at the top of the parties

represented by the Hatch & Parent firm, do you see the

name of your father?

A Yes.

Q He was deceased in 2007?

A Yes.

Q And then your mom, Paula E. Ritter is listed?

A Yes.
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Q And Paula E. Ritter as trustee of the Ritter

Family Trust?

A Yes.

Q And she was in fact trustee of the Ritter

Family Trust as of 2007?

A Yes.

Q Okay.  That's it for that document.

Let me have you look at Exhibit 6.

(Exhibit 6 was marked for identification.) 

BY MR. O'LEARY:  

Q And I'll represent to you this is also a

document that came from the docket in the groundwater

litigation.  No reason for you to have ever seen it

before, but it's a Notice of Acknowledgment of Receipt,

Civil.  It's dated June 10, 2009.

Do you see at the bottom where Paula E. Ritter

Trustee is handwritten in?

A Yes.

Q Do you recognize your mom's writing there?

A Yes.

Q And the signature Paula E. Ritter Trustee to

the right of that?

A Yes.

Q It's your mom's signature?

A It looks like it.
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Q Okay.  That's it for that.

I'm going to mark, since we have them, a copy

of the Ritter Family Trust -- thank you for producing

it -- as Exhibit 7.  And the Ticor report produced by

Mr. Brumfield will be Exhibit 8.

(Exhibit 7 was marked for identification.) 

(Exhibit 8 was marked for identification.) 

MR. O'LEARY:  I'm not going to ask any

questions about that.

I don't think I'm going to ask any more

questions at all.

Thank you, Mr. Ritter.

 

EXAMINATION 

BY MR. FIFE:  

Q Good afternoon, Mr. Ritter.  My name is Michael

Fife.  I have just a couple of follow-up questions to

ask you.

A Okay.

Q If we could start with Exhibit 6.

MR. BRUMFIELD:  There you go.  Right there.

BY MR. FIFE:  

Q That's the exhibit you have in front of you.

Have you ever seen this document before?

A No.
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Q So when you took over as trustee of the trust,

you didn't see this in any files or anything like that?

A No.

Q Okay.  Did you ever talk to your mother about

her signing this document?

A No.

Q And I'm only asking these questions because I

want a complete record.  So do you know whether -- do

you have any knowledge as to whether she had any legal

advice with regard to signing this document?

A No.

Q You talked about the transfer of property from

the trust in January of 2015; is that correct?

A Say it again.

Q There was a transfer of property out of the

trust in January of 2015?

A Yes.

Q Is that correct?

A Yes.

Q Was that transfer a transfer of all the real

property in the trust?

A Yes.

Q Does the trust currently contain any real

property at all?

A No.
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Q You indicated you had some help at some level,

and I forget the name of the person.

A Starlette or something.

Q Starlette.  And that's good enough.

MR. BRUMFIELD:  It's in Exhibits 2 and 3, yeah.  

MR. FIFE:  Yeah.

BY MR. FIFE:  

Q Did you have any other help --

A No.

Q -- with regard to that?

A No.

Q Did you have any legal help at all?

A No.

Q Okay.  Have you ever had legal help with regard

to the trust in any sense?

A No, I don't believe so.

Q Okay.  Have you ever had legal help associated

with the farm in any sense?

A No.

Q There was an eight-month gap between the

transfer of the property and the recording of it, and it

was recorded in September of 2015.  Did you have any

legal advice associated with that recording?

A No.

Q No lawyer told you to record it?
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A I don't believe so.

Q Okay.  Are you familiar with a company or a

corporation known as LV Ritter Ranch, LLP?

A No.

Q You've never heard of such a company?

A I don't think so.

Q And so you have no ties to a company by that

name?

A No.

Q Okay.  No ties of any kind?

A That must be the Ritter Ranch Development.

Q Yes.

A Oh, no.  That has nothing to do with us.  They

just used our name because we used to own that mountain

up there years and years ago.

Q Do you know when approximately you owned it?

A I think they sold it in '55 or bought it in '55

or sold it in '55.  I'm pretty sure they sold it in '55.

I don't remember.

Q And when you refer to "they" in that sentence,

who are you talking about?

A My father's father and his brothers.  They

owned that mountain up there and a lot of the land down

in Palmdale.  They used to dry farm, run cattle.  And

they had a hunting club up there and everything.
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Q Do any of your family members besides yourself

and your wife own property in the Antelope Valley right

now?

A My sister.

Q And what does she own?  A farm?

A No.  She just owns a house, a couple houses and

a couple lots.

Q Okay.

MR. BRUMFIELD:  Just to be clear for the

record, if you look at the back of the trust -- not that

we need to go into it in detail.  There are two improved

properties listed.  Those are both houses if you look

them up on Google or the L.A. Assessor's Office.  Those

are distributed from the trust to Mr. Ritter's sister.

They're houses where his parents lived, 

Mr. Ritter's parents lived, and there's a little rental

house right next to it.  It's also on 90th Street, but

it's a few miles away.

THE WITNESS:  Yeah.  When we split up the trust

-- well, we had already talked to my mother about, you

know, this.  I would get the ranch, and she would get

all the other properties.  So that's the way we did it.

BY MR. FIFE:  

Q And I'm sorry.  I haven't looked at the trust

documents.  Did the trust -- prior to your mother's
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death, did the trust contain real property other than

the ranch which you got?

A Yes.

Q Okay.  How much property was in the trust?  Do

you know generally?  Acreage?

A Well, I mean just the -- the only real property

was the 150 acres that I got that I'm farming.

Q Okay.

A The other ones were two and a half acres here

and there, you know, and then where she lived, and then

the house next door.  And they got a piece of property

by the freeway and then a couple of other lots out in

the desert, you know.

Q Okay.  And these were all properties -- prior

to your mother's death, these were all real properties

that were contained in the trust?

A Yes.

Q But they were distributed to your sister.  Did

that happen upon your mother's death?

A After.

Q 2010?

A Or after.  Whenever.  Whenever we got all that

stuff run through the, you know, the -- to get it put in

her name, and then that property put in my name.

Q Okay.  So when you said "her" just now, you
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were talking about your sister not your mother?

A Yes, my sister.

Q Okay.  And when did that happen?  When did the

property, your sister's -- the property that's now your

sister's property, when was that distributed from the

trust to your sister?

A The same time.  Well, I guess it was whenever

we switched the properties.  And it was done the same

time I did the 150 acres, put it in my name.

Q Would that be January of 2015?

A Must have been, yeah.

Q Okay.  So the property stayed in the trust

until 2015?

A Yes.

Q Okay.

MR. BRUMFIELD:  And I did not and have never

pulled those records.  I was aware of it yesterday

actually.

BY MR. FIFE:  

Q You described some difficulties accomplishing

the transfer, that they sent you back home and stuff

like that.  Do you remember when you first tried to

affect the distribution of the property from the trust?

A I don't remember when it was exactly.

Q Do you have an order of magnitude?  Was it
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2014?  2013?  2010?  Something on that order?

A It's probably 2014.

Q Okay.  Do you belong to the L.A. County Farm

Bureau?

A Yes.

Q Have you ever heard discussion of the

adjudication through the Farm Bureau?

A No.

MR. FIFE:  I think that's all I have.

MR. O'LEARY:  Anyone on the phone have any

questions?

(No Response.) 

MR. WELLEN:  I might have some questions, but

if you don't mind, if we could go off the record for a

second.  I just want to talk to Mr. O'Leary.

MR. BRUMFIELD:  Sure.  That's fine.

(Recess taken.) 

 

EXAMINATION 

BY MR. WELLEN:  

Q Hi.  My name is Warren Wellen.  I'm with the

County Counsel's Office.  I represent L.A. County

Waterworks, District Number 40.

So if I understand correctly, you first learned

about the Antelope Valley Groundwater Adjudication
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approximately 15 years ago.  Is that a fair statement?

A Yes.

Q And when you became aware of the groundwater

adjudication about 15 years ago, were you aware that the

adjudication could impact the rights that you may have

or your mother may have had with respect to groundwater

pumping?

MR. BRUMFIELD:  I'll just object as calling for

a legal conclusion.

But you can answer to the extent you have any

understanding.

THE WITNESS:  Well, I guess we thought it could

happen, but I mean this is America.  You have water

rights.  That's what we thought.

BY MR. WELLEN:  

Q Okay.  And your understanding that this is

America and you have water rights, what is that based

on?  Is it a conversation with someone?

A No, that's just what I believe.

Q Okay.  And what is the basis for that belief?

A Well, your water rights are -- that's supposed

to be the most rights you have, the way they talk about

it, water rights anywhere.  I mean they used to fight

over this stuff, you know, shoot each other.  And that's

kind of what I thought.  
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I thought, you know, I never broke the law.  I

never did anything.  I'm sitting here running my life,

farming, and then somebody comes along and sues me for

water.  "This is ridiculous," I thought.  I mean my

mother felt the same way.  It's just terrible.  It's

just terrible.

Q Well, roughly 15 years ago when you first

learned about this case, did you think it was necessary

to appear in court to protect your water rights?

A No.

Q Did you -- when was first time you spoke with a

lawyer about the adjudication?

A I guess when I talked to Mr. Fife that one time

on the phone.

Q Okay.  And when was that?

A I don't remember.  I don't remember it, but...

Q Have you spoken to any other attorneys

regarding the Antelope Valley Groundwater Adjudication

other than Mr. Brumfield and Mr. Fife?

A No.

Q And when did you first retain Mr. Brumfield?

THE WITNESS:  When was that?

MR. BRUMFIELD:  I know it's in a filing with

the court, but I think I said the legal representation

agreement was signed mid-September.
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THE WITNESS:  September.

MR. BRUMFIELD:  Of '15.   

BY MR. WELLEN:  

Q Okay.  And I take it you agree with what your

attorney says? 

A Yeah.

MR. BRUMFIELD:  I was trying to remember back

when I filed it.  I know I was going to file it in one

of the recent filings that we did.   

MR. WELLEN:  Thanks.

BY MR. WELLEN:  

Q And did you contact Mr. Brumfield first, or did

he contact you?

A I contacted him.

Q And when was that?

A Whenever he said I contacted him.  I don't

remember.

Q So roughly in September of 2015?

A Yeah.  Yeah.

Q Okay.  Why did you contact Mr. Brumfield?

A Well, from what I was all hearing from

everybody, that this thing was about ready to come to an

end, and you're not going to get water rights if you

don't have an attorney and this and that.  So I thought

I better get somebody to talk for me at least.
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Q Who told you that you needed to get a lawyer

otherwise you would risk losing water rights?

A Just these other farmers around because they

all, you know, they were in this group.  And so I

thought I might get a lawyer just to figure out what's

going on, you know.

Q Do you remember the names of any of the farmers

that you spoke with that prompted you to retain an

attorney?

A No.

Q You testified a few minutes ago that you're a

member of L.A. County Farm Bureau?

A Yes.

Q How long have you been a member?

A Probably 20 years.

Q Does the farm bureau have meetings?

A Yes.

Q Have you attended any of those meetings?

A No.

Q To your knowledge, does the farm bureau have

any mailers, things that they mail to people?

A They mail stuff sometimes.

Q Did you receive stuff in the mail from the L.A.

County Farm Bureau?

A Once in a while.
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Q And when you receive information from the L.A.

County Farm Bureau in the mail, do you read it or just

toss it in the trash or what?

A I kind of scan over it a little bit, see what

it's all about and throw it away usually.

Q Do you ever recall receiving anything from the

L.A. County Farm Bureau in the mail that discussed the

Antelope Valley Groundwater Adjudication?

A I can't remember anything right offhand,

uhn-un.

Q Does the L.A. County Farm Bureau have an email

list as far as you know?

A No, I don't know nothing about that.

Q Is it fair to say you don't receive emails?

A No, I don't.

Q Are you a member of any other organizations in

the Antelope Valley that concern farming or the use of

water for farming?

A No.

Q Are you aware that the court has set up a

website regarding the Antelope Valley Groundwater

Adjudication?

A No.

Q So is it fair to say you've never looked at the

website?
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A I've never looked at it.

Q Before you retained Mr. Brumfield as your

attorney, did you ever contact the court regarding the

Antelope Valley Groundwater Adjudication?

A No.

Q Before you retained Mr. Brumfield, did you make

any sort of effort to learn anything about the

groundwater adjudication?

A No.

Q Okay.  So is it fair to say that you knew about

the groundwater adjudication, you knew that it could

have an impact on your water rights, but you waited

until September of 2015 before you first contacted a

lawyer?

A Yes.

Q Before you contacted a lawyer, did you ever

attempt to file anything with the court regarding the

Antelope Valley Groundwater Adjudication?

A No.

Q Prior to retaining Mr. Brumfield, did you ever

read any documents that had been filed in the Antelope

Valley Groundwater Adjudication?

A No.

Q Before you hired Mr. Brumfield, had you ever

read any orders issued by the Court in the Antelope
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Valley Groundwater Adjudication?

A No.

Q Other than Gene Nebeker who you spoke with

roughly around 2005, have you spoken with any other

members of AGWA regarding the Antelope Valley

Groundwater Adjudication?

A No, not at length.  I mean just in passing.

Q Do you recall the contents of any of those

passing conversations?

A No.  They're usually, you know, "This thing is

going to take another ten years," and this and that, you

know.  That's about all it was.

Q You testified that at some point around

September of 2015 you spoke with some farmers and said

the case is coming to a close and you should retain a

lawyer.  Do you recall having many conversations with

those same farmers earlier where you discussed this

case?

A No.

Q Was that the first time that anyone had told

you that you ought to get a lawyer to represent your

interest in the Antelope Valley?

A Nobody told me I should.  I just decided on my

own about that time.  So I went to my neighbor Charlie

Tapia because he had Mr. Brumfield as his attorney and
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got his phone number and talked to him.

Q Was that the first time that you spoke to

Mr. Tapia about the lawsuit?

A Yes.

Q So now I'm a little bit confused, which some

people would say is my natural state.  So you decided to

retain an attorney based on what farmers told you, or

was it because of a decision that you made on your own?

A Just from what I've been hearing from other

farmers.  You know, this case is getting close to an

ending, and I'm thinking, "Well, I never thought I'd see

the end of this thing, but maybe I better talk to a

lawyer just to see what's happening."

Q So it was your understanding that the case was

drawing to a close that prompted you to want to talk to

a lawyer?  Is that fair to say?

A Yes.

Q Was there any other reason why you thought it

would be necessary to talk to a lawyer?

A Just to protect my water rights.

Q Okay.

A I pretty much figured by the time this thing

got said and done, the judge would probably just give

everybody that's farming, you know, whatever percent of

water they're supposed to have or whatever they come up
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with, and that would be the end of it.

Q And when did you first form the belief that

that's what the judge would do?

A A few years ago I kind of figured that much

out.

Q By "a few," do you just mean a couple of years

or maybe longer than that?

A Just a few years ago probably.

Q And when you developed the belief that the

judge would divide up water rights based on what people

were farming, was that something that you thought of on

your own, or did that come out of a conversation with

someone?

A No, that's just something I thought up on my

own.  I would figure that would be the fair way to do

it, you know.  If they're going to do it, they're going

to have to do it fair.

Q And when you formed the idea that that's how

the judge would resolve the case, did you undertake any

effort to speak with someone who has knowledge about

water rights cases?

A No.

Q Did you try to read anything on the Internet?

A No.

MR. WELLEN:  If my notes are correct, Exhibit 6
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was the Notice Acknowledgment of Receipt?

MR. BRUMFIELD:  Yes.

MR. WELLEN:  Thanks.

BY MR. WELLEN:  

Q Do you have Exhibit 6 in front of you, sir?  

A Yes.  Yes.

Q When was the first time that you saw Exhibit 6?

A Today.

Q Did your mother ever tell you that she had

signed a document in regard to the Antelope Valley

Groundwater Adjudication?

A No.

Q Did she ever tell you that she had become a

party to the Antelope Valley Groundwater Adjudication?

A No.

Q Did you ever discuss the Antelope Valley

Groundwater Adjudication with your mother?

A No.

MR. WELLEN:  I have no further questions.  

Thanks.

MR. O'LEARY:  Nothing.

MR. BRUMFIELD:  No.

MR. O'LEARY:  You want to go off the record a

sec?

(A discussion was held off the record.) 
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MR. O'LEARY:  I will propose the following:

The court reporter will prepare the original

transcript.  She will forward that transcript to

Mr. Brumfield at which point we will all agree to

release her from any further responsibilities for the

original transcript.

Mr. Brumfield will maintain the original.  

He'll arrange for Mr. Ritter to review it and

sign it under penalty of perjury.

However, the timing of the signature will be

deferred to further discussions because we think it may

not matter in light of what happens at the hearing on

the motion to set aside the default.  So we can cross

that bridge when we need to.  

That's what I would propose.

MR. BRUMFIELD:  I think that's agreeable, yes.

MR. FIFE:  Agreed.  Sorry.

MR. WELLEN:  So stipulated.

MR. O'LEARY:  I would like a rough.

MR. FIFE:  I would like a rough.

MR. BRUMFIELD:  I would like a rough. 

THE REPORTER:  Mr. Wellen, would you like a

rough as well?

MR. WELLEN:  Yes, please.

(Deposition concluded at 3:12 p.m.) 
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-oOo- 

 

I certify or declare under penalty of perjury 

under the laws of the State of California that the 

foregoing is true and correct. 

 

Executed at ________________________ on _______________. 

                    (Place)                 (Date) 
 

________________________ 

(Signature of Deponent) 
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REPORTER'S CERTIFICATE 

 

         I, Deborah Kinsella, Certified Shorthand 

Reporter certify; 

     That the foregoing proceedings were taken before me 

at the time and place therein set forth, at which time 

the witness was put under oath by me;  

     That the testimony of the witness, the questions 

propounded, and all the objections and statements made 

at the time of the examination were recorded 

stenographically by me and were thereafter transcribed;   

     I further certify that I am not a relative or 

employee of any attorney of the parties nor financially 

interested in the action.   

     I declare under penalty of perjury under the laws 

of California that the foregoing is true and correct.   

                    

Dated __________________ 

 

                           <%signature%>Deborah Kinsella 
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Attorneys for: B.J. Calandri (Doe 19), John Calandri (Doe 20), Jolm Calandri as Trustee of the John 
and B.J. Calandri 2001 Trust (Doe 21), Forrest G. Godde (Doe 62), Fo1Test G. Godde as Trustee of 
the Fon·est G. Godde Trust (Doe 63), Lawrence A. Godde (Doe 64), Lawrence A. Godde and Godde 
Trust (Doe 65), Kootenai Properties, Inc. (Doe 96), Gailen Kyle (Doe 97), Gailen Kyle as Tmstee 
ofthe Kyle Trust (Doe 98), James W. Kyle (Doe 99), James W. Kyle as Trustee of the Kyle Family 
Trust (Doe 100), Julia Kyle (Doe 101), Wanda E. Kyle (Doe 102), Eugene B. Nebeker (Doe 120), R 
and M Ranch (Doe 131), Edgar C. Ritter (Doe 136), Paula E. Ritter (Doe 137), Paula E. Ritter as 
Tmstee of the Ritter Family Trust (Doe 138), collectively known as the Antelope Valley Ground 
Water Agreement Association ("AGWA") 

SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA 

FOR THE COUNTY OF SANTA CLARA 

ANTELOPE VALLEY ) 
GROUNDWATER CASES ) 

) 
Included Actions: ) 

) 
Los Angeles County Waterworks District No. ) 
40 v. Diamond Fanning Co.Superior Comi of ) 
CaliforniaCounty of Los Angeles, Case No. BC ~ 
325 201Los Angeles County Waterworks ) 
District No. 40 v. Diamond Fam1ing ) 
Co.Superior Court of Califomia, County of ) 
Kem,Case No. S-1500-CV-254-348Wm. ) 
Bolthouse Fanns, Inc. v. City of ) 
LancasterDiamond Fanning Co. v. City of ) 
LancasterDiamond Fanning Co. v. Palmdale ~ 
Water Dist.Superior Comi of Califomia, County) 
ofRiverside, consolidated actions, Case ) 
Nos.RIC 353 840, RIC 344 436, RIC 344 668 ) ______________________________ ) 

Judicial Council Coordination Proceeding No. 
4408 

Santa Clara Case No. 1-05-CV-049053 
Assigned to The Honorable Jack Komar 

CASE MANAGEMENT CONFERENCE 
STATEMENT 

Date: December 2, 2005 
Time: 10:00 a.m. 
Dept: 17 

At the September 27, 2005 Case Management Conference, the Court Ordered plaintiff Los 

Angeles County Waterworks to begin naming landowners to this lawsuit. Plaintiffhas complied with 

AGWA CMC STATEMENT 
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BRADLEY J. HERREMA (State Bar No. 228976) 
HATCH & PARENT, A LAW CORPORATION 
21 East Carrillo Street 
Santa Barbara, California 93101 
Telephone No: (805) 963-7000 
Facsimile No: (805) 965-4333 

Attorneys for: B.J. Calandri, Jolm Calandri, Jolm Calandri as Trustee of the John and B.J. Calandri 
2001 Trust, FoiTest G. Godde, FoiTest G. Godde as Trustee ofthe Fonest G. Godde Trust, Lawrence 
A. Godde, Lawrence A. Godde and Godde Tmst, Kootenai Prope1iies, Inc., Gailen Kyle, Gailen 
Kyle as Trustee of the Kyle Trust, James W. Kyle, James W. Kyle as Trustee ofthe Kyle Family 
Trust, Julia Kyle, Wanda E. Kyle, Eugene B. Nebeker, Rand M Ranch, Edgar C. Ritter Paula E. 
Ritter, Paula E. Ritter as Trustee of the Ritter Family Trust, Trust, Hines Family Trust, Malloy 
Family Patiners, Consolidated Rock Products, Calmat Land Company, Marygrace H. Santoro as 
Trustee for the Marygrace H. Santoro Rev Trust, Marygrace H. Santoro, Helen Stathatos, Savas 
Stathatos, Savas Stathatos as Trustee for the Stathatos Family Tmst, Dennis L. & Mmjorie E. 
Groven Trust, ScottS. & Kay B. Hmier, Habod Javadi, Eugene V., Beverly A., & PaulS. Kindig, 
PaulS. & Sharon R. Kindig, Jose Maritorena Living Trust, Richard H. Miner, Jeffrey L. & Nancee J. 
Siebert, BatTY S. Munz, Teny A. Munz and Kathleen M. Munz, Beverly Tobias, Leo Simi, White 
Fence Farms Mutual Water Company, William R. Barnes & Eldora M. Barnes Family Trust of 1989 
collectively known as the Antelope Valley Ground Water Agreement Association (" AGW A") 

SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA 

FOR THE COUNTY OF SANTA CLARA 

ANTELOPE VALLEY 
GROUNDWATER CASES 

Included Actions: 

) 
) 
) 
) 
) 

Los Angeles County Waterworks District No. ) 
40 v. Diamond Fam1ing Co. Superior Court of ~ 
California County of Los Angeles, Case No. BC) 
325 201 Los Angeles County Wate1works ) 
District No. 40 v. Diamond Fanning Co. ) 
Superior Court of Califomia, County ofKem, ) 
Case No. S-1500-CV-254-348Wm. Bolthouse ) 
Fanns, Inc. v. City of Lancaster Diamond 
Farming Co. v. City of Lancaster Diamond 
Fanning Co. v. Palmdale Water Dist. Superior 
Court of Califomia, County of Riverside, 
consolidated actions, Case No. RIC 353 840, 
RIC 344 436, RIC 344 668 

) 
) 
) 
) 
) 
) 
) 

______________________________ ) 

Judicial Council Coordination Proceeding 
No. 4408 

Santa Clara Case No. 1-05-CV-049053 
Assigned to The Honorable Jack Komar 

ANSWER TO ALL CROSS-COMPLAINTS 

ANSWER TO ALL CROSS-COMPLAINTS 
SB 414902 VI :007966 0001 

Mike
Highlight







Exhibit E





Exhibit F















Exhibit G



B
R

O
W

N
S

T
E

IN
 H

Y
A

T
T

 F
A

R
B

E
R

 S
C

H
R

E
C

K
, L

L
P

 
21

 E
as

t C
ar

ri
ll

o 
S

tr
ee

t 
S

an
ta

 B
ar

ba
ra

, C
A

 9
31

01
-2

70
6 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

28 

 

 

 
SB 633050 v1:037966.0001  

 
1 

 

NOTICE OF INTENT TO PARTICIPATE IN PHASE 4 TRIAL 

 

MICHAEL T. FIFE (State Bar No. 203025) 
BRADLEY J. HERREMA (State Bar No. 228976) 
BROWNSTEIN HYATT FARBER SCHRECK, LLP 
21 East Carrillo Street 
Santa Barbara, California  93101 
Telephone No: (805) 963-7000 
Facsimile No: (805) 965-4333 
 
Attorneys for: Gene T. Bahlman, William and Julie Barnes, William R. Barnes & Eldora M. Barnes 
Family Trust of 1989, Thomas M. Bookman, B.J. Calandri, John Calandri, John Calandri as Trustee 
of the John and B.J. Calandri 2001 Trust, Son Rise Farms, Calmat Land Company, Sal and Connie 
L. Cardile, Efren and Luz Chavez, Consolidated Rock Products, Del Sur Ranch LLC, Steven Godde 
as Trustee of the Forrest G. Godde Trust, Lawrence A. Godde, Lawrence A. Godde and Godde 
Trust, Robert and Phillip Gorrindo, Gorrindo Family Trust, Laura Griffin, Healy Farms, Healy 
Enterprises, Inc., Habod Javadi, Juniper Hills Water Group, Eugene V., Beverly A., & Paul S. 
Kindig, Paul S. & Sharon R. Kindig, Kootenai Properties, Inc., Gailen Kyle, Gailen Kyle as Trustee 
of the Kyle Trust, James W. Kyle, James W. Kyle as Trustee of the Kyle Family Trust, Julia Kyle, 
Wanda E. Kyle, Maritorena Living Trust, Jose and Marie Maritorena, Richard H. Miner, Barry S. 
Munz, Terry A. Munz and Kathleen M. Munz, Eugene B. Nebeker, R and M Ranch, Inc., Richard 
and Michael Nelson, Robert Jones, John and Adrienne Reca, Edgar C. Ritter, Paula E. Ritter, Paula 
E. Ritter as Trustee of the Ritter Family Trust, Sahara Nursery, Mabel Selak, Jeffrey L. & Nancee J. 
Siebert, Dr. Samuel Kremen, Tierra Bonita Ranch Company, Beverly Tobias, Triple M Property 
FKA and 3M Property Investment Co., Vulcan Materials Co. and Vulcan Lands Inc., Willow 
Springs Company, Donna and Nina Wilson, Ramin Zomorodi, Genz Development and Castle Ranch 
Estate, collectively known as the Antelope Valley Groundwater Agreement Association 
(“AGWA”) 
 

SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA 
 

FOR THE COUNTY OF LOS ANGELES 
ANTELOPE VALLEY  
GROUNDWATER CASES 
 
Included Actions: 
 
Los Angeles County Waterworks District No. 
40 v. Diamond Farming Co. Superior Court of 
California County of Los Angeles, Case No. BC 
325 201 Los Angeles County Waterworks 
District No. 40 v. Diamond Farming Co. 
Superior Court of California, County of Kern, 
Case No. S-1500-CV-254-348 Wm. Bolthouse 
Farms, Inc. v. City of Lancaster Diamond 
Farming Co. v. City of Lancaster Diamond 
Farming Co. v. Palmdale Water Dist. Superior 
Court of California, County of Riverside, 
consolidated actions, Case No. RIC 353 840, 
RIC 344 436, RIC 344 668 
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) 

Judicial Council Coordination Proceeding  
No. 4408 
 
Santa Clara Case No. 1-05-CV-049053 
Assigned to The Honorable Jack Komar 
 
AGWA’s NOTICE OF INTENT TO 
PARTICIPATE IN PHASE 4 TRIAL  
 
 
 
 
 

  

Mike
Highlight

Mike
Highlight



B
R

O
W

N
S

T
E

IN
 H

Y
A

T
T

 F
A

R
B

E
R

 S
C

H
R

E
C

K
, L

L
P

 
21

 E
as

t C
ar

ri
ll

o 
S

tr
ee

t 
S

an
ta

 B
ar

ba
ra

, C
A

 9
31

01
-2

70
6 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

28 

 

 

 
SB 633050 v1:037966.0001  

 
2 

 

NOTICE OF INTENT TO PARTICIPATE IN PHASE 4 TRIAL 

 

TO ALL PARTIES AND THEIR ATTORNEYS OF RECORD HEREIN: 

PLEASE TAKE NOTICE that the Antelope Valley Groundwater Agreement 

Association (“AGWA”) will participate in the Phase 4 Trial in all respects. 

 
Dated: December 14, 2012 
 

BROWNSTEIN HYATT FARBER SCHRECK, LLP 
 
 
         
By:_____________________________________ 

MICHAEL T. FIFE 
BRADLEY J. HERREMA 

       ATTORNEYS FOR AGWA   
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